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Josep Lluís Trapero Álvarez 
Direcció General de la Policia 
Departament d’Interior 
Travessera de les Corts 319-321 (08029) Barcelona 

Assumpte:  Ampliació de la dotació de Dispositius Conductors d’Energia en el Cos de Mossos d’Esquadra. 

Senyor, 

Des del Sindicat de Mossos d’Esquadra (SME-FEPOL) i el Sindicat Autònom de Policia (SAP-FEPOL)  li 
adrecem escrit per fer-li arribar una proposta referent a la necessitat d’ampliar la dotació de Dispositius 
Conductors d’Energia (DCE) als efectius del Cos de Mossos d’Esquadra.. 

Cada vegada són més els cossos de policia que han anat incorporant aquest tipus de dispositius per a ús 
dels seus agents. Això passa tant a nivell nacional del nostre País com a nivell internacional en molts altres 
països. Una de les causes principals de l’increment d’aquesta eina policial en els diferents cossos de 
seguretat és l’increment en l’ús d’armes blanques a la via pública.  

Ja sabem que aquest tipus de dispositiu és complementari a l'arma de foc que porta l'agent el qual, en molts 
casos evita haver de fer ús d'aquesta última. Per tant, l’ús del DCE porta a solucionar situacions 
compromeses d'una forma molt menys lesiva que amb l’ús de l'arma de foc. Aquesta efectivitat, hem 
pogut comprovar que és real i, que va molt més enllà de la teoria. Al CME ja portem temps fent-ne us i no 
hi ha hagut incidents destacables. 

El problema actual és que com només disposa de DCE el Cap de torn, en la majoria d’ocasions que sorgeix 
un incident on el més adequat seria fer ús d’aquesta eina policial, normalment s’hi troba una patrulla on 
cap dels dos agents actuants disposa de la mateixa.  

Per tant, tota l’efectivitat que pot tenir el dispositiu, no s’aprofita degut a la decisió que prioritàriament 
només sigui el cap de torn qui la pugui utilitzar i, que cap altre agent dels qui treballen en aquell torn, 
pugui portar-la. 

Per evitar que aquesta situació es perllongui en el temps i per evitar riscos tant als agents com als 
ciutadans, sol·licitem que com a mínim, cada patrulla d’USC pugui disposar d’un d’aquests dispositius. 

Som conscients que la implantació dels DCE en el Cos de Mossos d’Esquadra va ser resultat d’un grup de 
treball parlamentari, el qual va marcar també les limitacions en el seu us per part de la Policia de la 
Generalitat. No obstant l’experiència en la seva implantació ja ens porta a concloure en la necessitat com 
us demanem, d’ampliar la dotació per a totes les patrulles de seguretat ciutadana.  

Per tot plegat i com a Director general de la policia us instem a fer les gestions que consideri oportunes per 
fer els passos oportuns que permetin l’ampliació de dotació dels DCE al  Cos de Mossos d’Esquadra.   

Atentament, 

 
 
Pere Garcia Quer      Ramon López Margarit 
Secretari General del SAP-FEPOL    Secretari General de l’SME-FEPOL 

Barcelona, 11 de novembre del 2024. 
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